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IV Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego V kadencji 
 

Protokół z dnia 27 stycznia 2015 r.  
 

nr IV/15 
 

IV Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 
Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w sali 118.  
Zgodnie z listą obecności (zał. nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 23 
Radnych, nieobecni byli Radni: p. P. Filipczak i p. Wicestarosta W. Szczykutowicz. 

 
Punkt 1. Otwarcie Sesji 
 
O godz. 14.05 Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego p. R. Jaroń, stwierdziwszy 
prawomocność obrad, otworzył Sesję, powitał Radnych, Zarząd, Dyrektorów, przybyłych 
Gości. 
 
Punkt 2. Przyjęcie porządku IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Wraz z przesłanym zaproszeniem Radni otrzymali następujący porządek IV Sesji: 
 
  Porządek IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego: 

1. Otwarcie Sesji, 
2. Przyjęcie porządku IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
3. Przyjęcie protokołu III Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego, 
5. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego, 
6. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015, 
7. Uchwała w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej 

w Powiecie Wrocławskim na lata 2015 – 2017, 
8. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Wrocławskiego na 2015 rok, 
9. Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 

Wrocławskiego na 2015 rok 
10. Interpelacje i zapytania Radnych, 
11. Wnioski i oświadczenia  
12.  Zamknięcie IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 

Przewodniczący Rady wniósł o rozszerzenie porządku obrad o punkt: Uchwała w sprawie 
wyrażenia poparcia dla budowy trasy S-8 w przebiegu Wrocław – Boboszów, jako punkt 
10 –ty. Kolejne ulegną przesunięciu. 

Innych wniosków co do zmiany porządku Sesji nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad 
o punkt: Uchwała w sprawie wyrażenia poparcia dla budowy trasy S-8 w przebiegu Wrocław 
– Boboszów, jako punkt 10 – ty. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (23 głosy „za”). 
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Następnie przegłosowano cały porządek wraz z przyjętą zmianą.  
 
Porządek obrad IV Sesji został przyjęty jednogłośnie.  
 
Przedstawia się on następująco: 

1. Otwarcie Sesji, 
2. Przyjęcie porządku IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
3. Przyjęcie protokołu III Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego, 
5. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Wrocławskiego, 
6. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015, 
7. Uchwała w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej 

w Powiecie Wrocławskim na lata 2015 – 2017, 
8. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Wrocławskiego na 2015 rok, 
9. Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 

Wrocławskiego na 2015 rok 
10. Uchwała w sprawie wyrażenia poparcia dla budowy trasy S-8 w przebiegu Wrocław - 

Boboszów 
11. Interpelacje i zapytania Radnych, 
12. Wnioski i oświadczenia  Zamknięcie IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
13. Zamknięcie IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
 

Punkt 3. Przyjęcie protokołu III Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Protokół z III Sesji  z dn. 29 grudnia 2014 r. został przyjęty jednogłośnie (23 głosy „za”). 
 
Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego 
 
Przewodniczący Rady przedstawił następujące informacje: 

1. W dniu 12 stycznia br. do Przewodniczącego Rady Powiatu wpłynął wniosek 
członków partii Prawo i Sprawiedliwość o zmianę w Statucie Powiatu 
Wrocławskiego, polegającą na zmianie zapisu § 37 ust. 2 który brzmi: „Klub może 
utworzyć co najmniej czterech radnych” Wnioskodawcy zaproponowali zapis: „Klub 
może utworzyć co najmniej trzech radnych”. W związku z niniejszym wnioskiem, 
Przewodniczący Rady wystąpił do Przewodniczących Klubów Radnych 
„Porozumienie Obywatelskie” oraz PSL, a także Przedstawicieli Radnych 
niezrzeszonych w klubach - reprezentantów komitetów wyborczych, o zaopiniowanie 
przedstawionej propozycji zmiany w Statucie Powiatu Wrocławskiego do dnia 20 
lutego br. 

2. W dniu 26.01.br. wpłynęła do Przewodniczącego Rady prośba Pani Aldony Młyńczak 
i Pana Michała Jarosa – Posłów na Sejm RP o podjęcie uchwały o poparciu dla 
budowy południowego odcinka drogi ekspresowej S-8, o przebiegu Wrocław- 
Kłodzko – Boboszów. 

3. Stosownie do art. 25 c ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym, wszyscy Radni 
Powiatu Wrocławskiego złożyli pierwsze oświadczenia majątkowe. 

4. W dniu 5 stycznia br. wpłynęło do Przewodniczącego Rady Powiatu pismo Ministra 
Pracy i Polityki Społecznej i Prezesa Zarządu Związku Powiatów Polskich 
z propozycją przedstawienia Radzie Powiatu modelu nieodpłatnego poradnictwa 
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prawnego i obywatelskiego w ramach projektu systemowego „Opracowanie 
kompleksowych i trwałych mechanizmów wsparcia poradnictwa prawnego 
i obywatelskiego w Polsce, realizowanego w ramach POKL przez Ministerstwo Pracy 
i Polityki Społecznej we współpracy z organizacjami pozarządowymi. W odpowiedzi 
na pismo, na dzisiejszą sesję został zaproszony Pan Rafał Bielski – ekspert z ramienia 
Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej, który przeprowadzi prezentację tego 
modelu. 

5. Następna Sesja Rady odbędzie się w dn.31 marca br. o godz. 14.00. 
 

Następnie Starosta R. Potocki przedstawił sprawozdanie z prac Zarządu w minionym roku 
w formie prezentacji graficznej. Prezentacja stanowi zał. nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 6. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Wrocławskiego, 
 
Punkt 7. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015 
 
Ze względu na to, że projekty te są ze sobą ściśle związane, Przewodniczący Rady 
zaproponował, aby zostały przedstawione łącznie. 
Jednocześnie przypomniał, że projekty uchwał: w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Wrocławskiego oraz w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Wrocławskiego na rok 2015 zostały przekazane przez Zarząd Powiatu Wrocławskiego 
do Biura Rady w dniu 14 listopada 2014 r.  
Projekty te zostały przesłane Radnym drogą elektroniczną w dniu 2 grudnia 2014 r. 
i ponownie 2 stycznia br. W dniu 7 stycznia 2015 r. r. wpłynęły do Biura Rady Powiatu 
autopoprawki Zarządu Powiatu do projektów obu uchwał. Projekty uchwał wraz 
z autopoprawkami i opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej zostały przekazane 
w materiałach sesyjnych w dniu 16 stycznia 2015 r.  
 
Następnie Przewodniczący poprosił p. Małgorzatę Dreiseitel-Cieślik – Skarbnika Powiatu 
o przedstawienie uchwał w imieniu Zarządu. 
Na wstępie, Pani Skarbnik poinformowała, że do projektów uchwał: w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego oraz w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015 Zarząd PW przedstawił dwie autopoprawki, 
które nie powodują żadnych zmian ani w strukturze dochodów, ani wydatków w żadnej z tych 
uchwał. 
W przypadku wpf, autopoprawka dotyczy zapisu na stronie 11, gdzie pokazane są zaciągnięte 
w grudniu 2014 roku zobowiązania z tytułu emisji obligacji na kwotę 11.120.000 zł. 
Poszczególne serie zostały przedstawione w autopoprawce, jak również proces ich wykupu 
w kolejnych latach. Jeśli chodzi o uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na 2015 rok, 
autopoprawka dotyczy sformułowania: „powiększonego o planowane rozchody” do § 7 ust. 1 
i do §8 pkt 1) przedmiotowej uchwały.   
Jak nadmienił wcześniej Pan Przewodniczący, oba dokumenty są ze sobą ściśle powiązane. 
Pani Skarbnik przedstawiła ogólną strukturę budżetu, informację, jakie zadania zostały 
zabezpieczone, jakie przyjęto wskaźniki, czym posłużono się planując strukturę wydatków 
całego budżetu. 
W wieloletniej prognozie finansowej zostały przyjęte pewne zasady. Przede wszystkim 
spełnienie reguły, którą określa indywidualny wskaźnik zadłużenia j.s.t. Następna zasada to 
wskaźniki makroekonomiczne, które zostały przekazane j.s.t. do opracowania prognoz 
wieloletnich. Są to pierwsze tego typu wskaźniki makroekonomiczne, które Minister 
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Finansów, w oparciu o projektowany budżet państwa przedstawił j.s.t. i zalecił ich 
stosowanie.  
W związku z przyjęciem  i zastosowaniem tych wskaźników, tempo wzrostu dochodów 
bieżących ustalono na poziomie ok. 2%. Zatem jest to średnie tempo, poniżej PKB, które 
przyjął Minister Finansów. Są to więc kwoty bezpieczne.  
Oprócz tego zastosowano również wskaźnik wzrostu cen i usług, który również Minister 
Finansów przekazał Samorządom do zastosowania. 
Następna zasada – zasada równoważenia dochodów bieżących – jako nakaz ustawy 
o finansach publicznych. Są to najważniejsze elementy przyjętych prognoz.  
Jedyna wątpliwość Zarządu PW to gwałtowny wzrost planowanej kwoty podatku 
dochodowego od osób fizycznych w porównaniu z rokiem ubiegłym – 23 % wzrostu. 
Ponieważ wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych, to jest 41% całości 
dochodów bieżących Powiatu. Czy jest to kwota realna do wykonania? Biorąc pod uwagę 
wykonanie w roku 2014, mamy wykonanie powyżej planu pierwszy raz od wielu lat – 330 
tys. zł – powyżej 100% wykonania. Być może należy domniemywać, że kwota, którą nam 
Minister Finansów przekazał jest również możliwa do wykonania. Należy spodziewać się, że 
być może w kwietniu pojawią się jakieś korekty do tej kwoty.  
Następne kwoty, które Minister określa i są one już w planie finansowym na 2015 rok, to: 
dochody z tytułu subwencji oświatowej i równoważącej. Są to kwoty stabilne, które musimy 
w budżecie ująć. Dalej – wpływy, które przekazujemy do planowania do wykonania z 
Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego , tj. ok. 14 mln zł, więc ogólnie cała ta kwota w 
dochodach bieżących, na podstawie danych, które otrzymujemy z zewnątrz, tj. 86% 
dochodów bieżących. 
Pozostałe elementy ujęte w projektowanym budżecie, są to dane na podstawie analiz 
własnych, dane na podstawie mijających 3 lat. Biorąc pod uwagę nawet pewne zawahania, 
niewykonania wpływów z tytułu podatku dochodowego od osób prawnych, kwoty te zostały 
przyjęte na poziomie bezpiecznym. Są to podstawowe elementy, które służyły do 
opracowania wpf. Jak widać w załączniku – na 2015 rok przewidywany jest deficyt, który 
zostanie sfinansowany przychodami z tytułu emisji obligacji, również w 2016  roku.  
W pozostałych latach – nadwyżka, która ma służyć sfinansowaniu spłat rat długoterminowego 
kredytu oraz z wykupu  obligacji. 
Następnym elementem w wieloletniej prognozie finansowej jest wykaz przedsięwzięć, który 
może obejmować zarówno wydatki majątkowe, jak i wydatki bieżące. 
W roku 2015 główne wydatki majątkowe to: 
91% wydatków majątkowych to wydatki dotyczące dróg powiatowych - 13.100.000 zł. 
Pozostałe wydatki to kontynuacja doposażenia Starostwa w klimatyzację, w kwocie: 102 tys. 
zł. Następne – dotyczą dwóch projektów, które są realizowane kolejny rok przez Powiat 
Wrocławski, tj. Studium Spójności Funkcjonalnej we Wrocławskim Obszarze Funkcjonalnym 
oraz Program realizowany przez PZPPP we Wrocławiu pn. „Bezpośrednie wsparcie rozwoju 
szkół poprzez wdrożenie zmodernizowanego systemu doskonalenia nauczycieli”. 
Przechodząc do uchwały budżetowej na 2015 rok, część dochodowa i jej struktura zostały 
przybliżone wcześniej. 
Jeśli chodzi o wydatki, Pani Skarbnik poinformowała, że na każdej Komisji szczegółowo były 
omówione w każdym dziale i rozdziale. Wobec powyższego, Pani Skarbnik przedstawiła 
ogólne informacje, jak Zarząd planuje rozłożyć planowane wydatki w czasie, czym są 
uwarunkowane, jaka jest ich struktura. 
Ogólna kwota wydatków to ok. 105.414.000 zł, z czego ok. 14 mln zł stanowią wydatki 
majątkowe, które min. są wymienione w wykazie przedsięwzięć, a dotyczą budowy 
i modernizacji dróg powiatowych. Pozostałe wydatki: zakupy majątkowe, min. sprzęt 
w Obwodach drogowych, kontynuacja wyposażenia OSWiR PW w Borzygniewie, drobne 
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zakupy zestawów komputerowych. Pozostałe wydatki to przede wszystkim wydatki, które 
dotyczą funkcjonowania placówek oświatowych, utrzymania Domu Dziecka w Kątach Wr., 
utrzymania PZK, PCPR, całości wydatków dotyczących geodezji i kartografii.  
Wszystkie wydatki bieżące, które muszą funkcjonować w budżecie stanowią ok. 71% całości 
budżetu. Przede wszystkim jest to realizacja zadań statutowych w takich wysokościach 
i w takich obszarach, aby po pierwsze, nie powstawały zobowiązania wymagalne i po drugie, 
aby zapewnić bieżące i prawidłowe funkcjonowanie placówek. Przy planowaniu wydatków te 
kryteria zostały uwzględnione. 
Oprócz tego, zaplanowane jest sfinansowanie remontu dachu w internacie w PZS Nr 1 
w wysokości: 450 tys. zł. Jest to kolejny etap modernizowania części oświaty, która tego 
wymaga. Pozostałe elementy to zabezpieczenie zadań w ramach tzw. polityki społecznej- 
całokształt utrzymania i wypłacania świadczeń dla rodzin zastępczych, wypłacania świadczeń 
z innych powiatów z tytułu pobytu naszych dzieci w tychże powiatach (w rodzinach 
zastępczych i w placówkach). 
W budżecie zaplanowano również środki na spłatę kredytu długoterminowego – 2.545.000 zł 
na rok 2015. Zaplanowano też kwoty na obsługę długu Powiatu, jak również wszelkie środki, 
które przekazujemy do Miasta Wrocław na poczet utrzymania PUP. 
  
Na zakończenie Pani Skarbnik poinformowała o opiniach Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
które w przypadku obu uchwał są pozytywne.  
 
Po wystąpieniu p. Skarbnik, Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z trybem prac 
nad projektem uchwały budżetowej, określonym w Uchwale Nr VII/51/11 Rady Powiatu 
Wrocławskiego w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Powiatu 
Wrocławskiego, projekt budżetu został zaopiniowany przez komisje stałe, które sformułowały 
opinie na piśmie (w zakresie swoich kompetencji) i przekazały je Komisji Budżetu i Mienia, 
która sformułowała ostateczną opinię i przekazała Przewodniczącemu Rady.  Wszystkie 
opinie są pozytywne. Opinia Komisji Budżetu i Mienia została z kolei, zgodnie z zapisami 
uchwały,  przekazana przez Przewodniczącego Rady Zarządowi PW.  
 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący poddał  kolejno pod głosowanie przyjęcie uchwał wraz z autopoprawkami. 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego 
została podjęta większością 22 głosów „za” przy 1 wstrzymującym się. 
 
Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015 została podjęta 
większością 22 głosów „za” przy 1 wstrzymującym się. 
 
Starosta R. Potocki podziękował Radzie za przyjęcie budżetu na 2015 rok.  

Punkt 7. Uchwała w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 
Zastępczej w Powiecie Wrocławskim na lata 2015 – 2017 

Projekt uchwały przedstawiła p. Arleta Szmigielska - dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie we Wrocławiu.   
Przedłożony Program na lata 2015 – 2017 określa cele i zadania, zgodnie z ustawą 
o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej oraz stosownie do potrzeb naszego Powiatu 
w zakresie rozwoju pieczy zastępczej. Przygotowanie i realizacja 3-letniego Programu 
Rozwoju Pieczy Zastępczej jest jednym  
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z zadań własnych Powiatu. Jego najważniejszym elementem jest ustalenie corocznego limitu 
rodzin zastępczych zawodowych. Jest to drugi tego typu Program przygotowany przez PCPR 
we Wrocławiu. Poprzedni dotyczył lat 2012 – 2014 i został prawie w całości zrealizowany.  
W rodzinnej pieczy zastępczej utworzono sześć, z zaplanowanych do utworzenia 8 rodzin 
zastępczych zawodowych oraz Rodzinne Domy Dziecka, spośród zaplanowanych pięciu. 
W instytucjonalnej pieczy zastępczej, poza wykonaniem remontu dachu jednego z budynków 
w Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich, zrealizowano wszystkie pozostałe zadania – 
dokonano m.in. zmiany struktury organizacyjnej placówki dostosowując ją 
do obowiązujących przepisów, poprawiono wizerunek terenu placówki.   
Limit nowo tworzonych form pieczy zastępczej na lata 2015- 2017 zaplanowano na poziomie 
utworzenia 3 rodzin zastępczych zawodowych w 2015 r., 2 rodzin zastępczych zawodowych 
w 2016 r., 2 rodzin zastępczych zawodowych w 2017 r. oraz trzy Rodzinne Domy Dziecka  
(po jednym w każdym roku). 
W Domu Dziecka do realizacji w ciągu najbliższych 3 lat przyjęto m.in.: remont dachu 
jednego z budynków, zagospodarowanie dziedzińca placówki, monitoring oraz ogrodzenie 
pozostałego terenu. 
Zaproponowano, aby harmonogram rzeczowo – finansowy zadań zaplanowanych 
do realizacji w ramach Programu, wzorem lat ubiegłych, był zatwierdzony przez Zarząd 
Powiatu Wrocławskiego, odpowiednio do możliwości finansowych. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej p. Radna Maria Biegańska 
przedstawiła pozytywną opinię nt. przedstawionego projektu. 
 
Głosów w sprawie nie było. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Uchwała w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej 
w Powiecie Wrocławskim na lata 2015 – 2017 została podjęta jednogłośnie. 

Punkt 8. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
Wrocławskiego na 2015 rok 

Przewodniczący Rady przypomniał, ze plany pracy: Komisji Rewizyjnej oraz pozostałych 7 
komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego w wersjach przyjętych przez Komisje, zostały 
przekazane Radnym w materiałach na dzisiejszą Sesję. 
Następnie poprosił p. Radnego Wiesława Zająca – Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
o przedstawienie planu pracy Komisji wraz z planem kontroli na 2015 rok. 
 
Przewodniczący Komisji zaprezentował plan pracy na 2015, zgodnie z przedłożonym Radzie 
w materiałach sesyjnych.  
Planowane w 2015 roku kontrole to:  

1. Analiza stanu zadłużenia Powiatu Wrocławskiego z kontrolą kosztów obsługi 
zadłużenia w I kwartale, 

2. Kontrola wykonania zadań z zakresu kultury fizycznej i sportu realizowanych 
w Ośrodku Sportów Wodnych i Rekreacji Powiatu Wrocławskiego w Borzygniewie 
w III kwartale. 

 
Po wystąpieniu p. Radnego W. Zająca nikt nie zabrał głosu. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wrocławskiego na 2015 rok (podstawa prawna i treść jak 
w przedstawionym projekcie).                                                                                                                                                                                             
 
Uchwała Rady Powiatu Wrocławskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu Wrocławskiego na 2015 rok została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 9. Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 
Wrocławskiego na 2015 rok 

W związku z tym, że plany pracy siedmiu komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego 
zostały przedłożone Radnym w materiałach sesyjnych, jako załączniki do projektu uchwały 
w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego na 2015 rok, 
Przewodniczący Rady poprosił w tym momencie o głosy dotyczące tych planów. 

Nikt nie zabrał głosu w sprawie.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w zaproponowanej treści. 

Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego 
na 2015 rok została podjęta jednogłośnie. 

Punkt 10. Uchwała w sprawie wyrażenia poparcia dla budowy trasy S-8 w przebiegu 
Wrocław - Boboszów 

Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do § 16 ust 1 punkt 2) Statutu Powiatu 
Wrocławskiego, przedstawia Radzie projekt uchwały Rady Powiatu Wrocławskiego 
w sprawie wyrażenia poparcia dla budowy trasy S-8 w przebiegu Wrocław – Boboszów, 
o treści, jak w projekcie, który został przekazany Radnym w dniu dzisiejszym.   
Przewodniczący przedstawił następujące uzasadnienie: „Mając na względzie interes społeczny 
mieszkańców Województwa Dolnośląskiego, w tym Powiatu Wrocławskiego, w szczególności  
zasady bezpieczeństwa  transportu drogowego - wyrażenie stanowiska popierającego 
umieszczenie w projekcie Programu Budowy Dróg Krajowych na lata  2014-2023 zadania 
inwestycyjnego polegającego na budowie nowego odcinka trasy S-8 w przebiegu Wrocław – 
Kłodzko – Boboszów – jest zasadne. 
Nowoczesna infrastruktura drogowa pozwoli podnieść nie tylko standardy bezpieczeństwa 
i spełnić wymogi techniczne dla ruchu międzynarodowego na całym odcinku drogi S-8 
Wrocław – Kłodzko – Boboszów, ale także stanie się ważnym elementem  rozwoju 
gospodarczego , w tym inwestycyjnego naszego Województwa i Powiatu”. 
 
Przewodniczący R. Jaroń poinformował też, że projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Radcę prawnego oraz Zarząd Powiatu Wrocławskiego w dn. 26.01.15 r.  
 
Następnie poprosił o głosy Radnych. 
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Głos zabrał p. Radny A. Wąsik. Powiedział, że „z zażenowaniem” zagłosuje za przyjęciem tej 
uchwały, ponieważ uważa, że jest to wstyd, aby Posłowie na Sejm RP musieli zwracać się 
do Samorządu o poparcie tego typu działań. Odnosi wrażenie, że jest to votum nieufności dla 
GDDKiA Oddział we Wrocławiu.  
Droga S-8 jest dobrze znana p. Radnemu, ponieważ jeździ nią codziennie. Jest to droga 
przepełniona, prowadzi przez wszystkie miejscowości, nie ma pasów awaryjnych, jest 
zaniedbana. Utworzone skrzyżowanie w Łagiewnikach spowodowało powstanie 
wielokilometrowych korków. Skrzyżowanie w Jordanowie Ś. jest remontowane od kilku 
miesięcy. Kierowcy są zmuszeni do korzystania z uciążliwych objazdów. Radny A. Wąsik 
wyraził słowa krytyki wobec działań GDDKiA, min. dotyczących gospodarowania mieniem 
(spalony bar na parkingu przed Jordanowem Śl. stanowiącym własność GDDKiA), braku 
dozoru, oślepiania kierowców światłami reklam umieszczonych przy drodze, zlikwidowania 
wjazdu z naszych gruntów na rondo przy budowie obwodnicy Tyńca Małego. Dzisiejsza 
uchwała powinna mieć dodatkowy zapis o wyrażeniu dezaprobaty dla działalności GDDKiA 
w zakresie zarządzania drogami, w tym drogą S-8. 
 
Przewodniczący R. Jaroń wyraził zdanie, że większość Radnych w pełni zgadza się 
ze zdaniem p. Radnego A. Wąsika. Droga S-8 to jedna z najbardziej obciążonych, 
w najgorszym stanie i niebezpiecznych dróg w kraju. Dlatego poparcie uchwały jest jak 
najbardziej zasadne. 
 
Więcej głosów w sprawie nie było. 
 
Przystąpiono do przegłosowania uchwały w sprawie wyrażenia poparcia dla budowy trasy S-8 
w przebiegu Wrocław – Boboszów (podstawa prawna i treść jak w przedstawionym 
projekcie).                                                                                                                                                                                                                             
Uchwała Rady Powiatu Wrocławskiego w sprawie wyrażenia poparcia dla budowy trasy S-8 
w przebiegu Wrocław – Boboszów została podjęta jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zostanie ona przekazana Dyrekcji GDDKiA 
w Warszawie oraz do Oddziału we Wrocławia, Ministrowi Infrastruktury i Rozwoju, 
Premierowi RP, a także Posłom i Senatorom z naszego regionu.  
 

Punkt 11. Interpelacje i zapytania Radnych 
 
Nikt nie poprosił o głos w tym punkcie. 
 
Punkt 12. Wnioski i oświadczenia 
 
Zgodnie z wcześniejszą zapowiedzią, Przewodniczący Rady poprosił p. Rafała Bielskiego – 
eksperta z ramienia Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej o zaprezentowanie modelu 
nieodpłatnego poradnictwa prawnego i obywatelskiego. 
 
Wystąpienie odbyło się z wykorzystaniem formy graficznej. Radni zostali zapoznani 
z założeniami projektu, podstawowymi projektowanymi modelami poradnictwa prawnego 
i obywatelskiego, a także ze standardami poradnictwa. Pan R. Bielski poinformował, że 
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w toku wdrażania projektu, powstała strona internetowa, gdzie zawarte są wszelkie 
informacje dotyczące modelu nieodpłatnego poradnictwa prawnego i obywatelskiego: 
www.ppio.eu.  

Radni nie zgłosili wniosków ani oświadczeń. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że następna Sesja planowana jest na dzień 31 marca br.  

Punkt 13. Zamknięcie IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Porządek obrad został wyczerpany. O godz. 15.25 Przewodniczący R. Jaroń zamknął IV Sesję 
Rady Powiatu Wrocławskiego. 
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